
Foreningen	i	tal
Pr	1.	oktober	2016	har	vi	1075	medlemmer	-	de8e	er	med	en	:lgang	af	75
nye	medlemmer	og	en	udmeldelse	af	69.

Bestyrelsen
Ved	sidste	generalforsamling	valgte	Annemarie	Rasmussen	(Kolding)	Anne8e
Norden	(Hvidovre)	og	Aksel	Blomberg	()	ikke	at	genops:lle	og	vores
daværende	suppleanter	Anne8e	Høeg	(Viborg)	og	Bente	Skø8	(Roskilde)	blev
valgt	ind	i	bestyrelsen	sammen	med	Merete	Hartun	Jensen	(Bispebjerg).

Bestyrelsen	kons:tuerede	sig	eQer	sidste	generalforsamling	med
- Eskild	Henneberg	næsSormand	og	medlem	af	uddannelsesudvalget
- Anne8e	Høeg	kasserer
- Bo	Jørgensen	ansvarshavende	redaktør	af	Bladet	Sår
- Maria	Plaschke	journalis:sk	medarbejder	ved	Bladet	Sår
- Else	Sværke	Henriksen	også	medlem	af	uddannelsesudvalget
- Merete	Hartun	Jensen	sekretær
- Bente	Skø8	sekretær	suppleant
- Susan	Bermark	formand.

Siden	sidste	generalforsamling	har	der	været	aVoldt	4	ordinære
bestyrelsesmøder,	et	møde	med	industrien	samt	to	telefonmøde.

Bestyrelsen	har	håndteret	løbende	forretninger	og	møder	og	bl.	a.	været
repræsenteret	ved	Diabetessygeplejerskernes	Årsmåde,	Ved	DASYS
repræsentantskabs	møde.	Har	deltaget	ved	EWMA’s	Coopera:ng
Organisa:on	og	været	repræsenteret	ved	NIFS	årsmøde.

Ved	afslutningen	af	indeværende	periode,	forlader	Eskild	Henneberg
bestyrelsesarbejde,	men	fortsæ8er	i	vores	uddannelsesudvalg.	Eskild	har
været	medlem	af	bestyrelsen	fra	2007,	og	har	været	formand	for	foreningen
fra	2009	:l	2015,	hvor	han	valgte	at	gå	af	som	formand,	men	fortsæ8e
endnu	et	år	i	bestyrelsen.	Eskild	har	stor	erfaring	fra	bestyrelsesarbejdet	og
det	har	været	en	stor	fordel	for	bestyrelsen	og	dejligt	med	stø8e	:l	mig	som
ny	formand.

En	stor	tak	skal	lyde	:l	Eskild	og	vi	glæder	os	over	at	du	vil	fortsæ8e	i	vores
uddannelsesudvalg.

Vores	forretningsfører	Ann	Brockdorff	er	nu	kommet	ind	i	de	fleste	af	de
mange	forretningsgange	der	er	forbundet	med	det	at	håndtere	en	forening
med	en	bestyrelse	og	godt	1000	medlemmer,	med	:lhørende	økonomi	og
korrespondance.	Tak	:l	Ann	for	hendes	store	arbejdsindsats.

Ann	har	også	de	seneste	år	fået	foreningen	mere	elektronisk	og	derfor	vil	vi
være	glade	for	at	alle	medlemmer	oplyser	deres	mailadresse	fx	i	forbindelse
med	:lmeldinger	:l	årsmøde	og	temadage,	så	informa:oner	kan	sendes
elektronisk.

Udvalg

Foreningen	har	to	ordinære	udvalg.

Informa5onsudvalg
De8e	udvalg	udgiver	foreningens	blad	SÅR	og	er	hovedarbejdskraQen	bag
vore	ak:viteter	på	hjemmeside	med	:lhørende	publika:oner.

Det	er	fortsat	et	meget	stort	arbejde	for	Bo	og	Maria	at	skulle	klare	bladet
uden	stø8e	fra	Birgi8e	Clema:de.	Det	er	gået	op	for	os	alle	hvor	mange
opgaver	Birgi8e	Clema:de	har	taget	sig	af.	Foreningen	er	nu	startet
samarbejde	med	en	ny	grafiker	og	tegner	Sara	Houmann	Mortensen	som
selvfølgelig	først	skal	sæ8es	ind	i	arbejdet.	Sara	er	så	småt	begyndt	ved	at
komme	ind	i	arbejdet	og	vi	har	nyde	hendes	tegninger	på	forsiden	af	de
sidste	blade.	En	stor	tak	:l	Bo	Jørgensen	og	Maria	Plaschke	som	i	samarbejde
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med	Jens	Fonnesbech	fortsat	sørger	for	fint	indhold	og	høj	standard	i	layout.
Endnu	engang	vil	vi	gerne	opfordre	alle	medlemmer	:l	at	skrive	både	små	og
store	indlæg	:l	bladet.

Interessen	for	annoncering	er	:lfredss:llende	og	der	skal	også	lyde	en	tak	:l
annoncørerne	for	deres	stø8e,	uden	hvilken	bladets	kvalitet	ikke	kunne
holdes	på	samme	høje	stade.SÅR	er	et	medlemsblad	for	såvel	DSFS	som
norske	NIFS.

For	et	par	år	siden	kom	vi	på	Facebook	og	her	forsøger	vi	at	informere	om
nogle	af	de	ak:viteter	der	foregår	i	ind	og	udland.

Uddannelsesudvalg

Nu	har	Else	Godske	Westergård	haQ	et	år	som	formand	for	udvalget	og	Else
har	med	stor	flid	og	omhu	sikret	god	planlægning	og	gennemførsel	at
foreningens	sidst	årsmøde	og	temadag.

Uddannelsesudvalget	har	fundet	2	nye	medlemmer	Åse	Fremmelev	Holm,
Sårsygeplejerske	OUH	og	Dorthe	Mogensen	Hygiejnesygeplejerske	Herlev
GentoQe	Hospital,	eQer	at	Bente	Ramskover	og	Susanne	Aagaard	begge	eQer
eget	ønske	stoppede	sidste	år.	Vi	takker	dem	for	fantas:sk	arbejde	gennem
mange	år.

Der	har	været	aVoldt	i	alt	4	ordinære	møder	siden	sidste
generalforsamling.Det	primære	arbejde	det	forløbne	år	har	været	at
organisere	foreningens	møder:

1:	Temadagen	i	marts	2016	blev	aVoldt	på	Musholm	Konferencecenter	ved
Korsør	med	det	overordnede	emnet	”Smerter	og	smertebehandling”.

Her	var	mange	fine	og	gode	indlæg	ved	et	fuld	tegnet	godt	møde,	som	fik
posi:v	evaluering	af	deltagerne.

2:	Årsmødet	i	år	i	Kolding	–	med	hovedoverskriQerne	”Sårinfek:oner	–	hvor
er	vi	i	dag?”

De8e	årsmødet	er	igen	med	rig:g	mange	:lmelding	og	vi	er	meget	glade	for
den	store	opbakning	fra	medlemmerne	:l	vores	konferencer.	Alle	både
medlemmer	og	ikke	medlemmer	der	har	:lmeldt	sig	årsmødet	er	komme
med.	Det	er	første	gang	medlemmerne	selv	har	booket	overnatning,	men	det
er	vores	indtryk	at	det	har	fungeret	fint.

Ud	over	planlægning	af	ovennævnte	møder	har	uddannelsesudvalget	også
arbejdet	med	foreningens	25	års	jubilæumsmøde	som	bliver	aVoldt	d.	5-6.
oktober	2017	i	Odense.	Vi	håber	at	vi	her	kan	supplere	vores	årsmøde	med
en	interna:onal	dag	d.	4.	oktober.	Husk	allerede	nu	at	sæ8e	allerede	nu
kryds	i	kalenderen	for	her	vil	vi	gerne	have	så	mange	medlemmer	med	som
muligt	og	der	skulle	være	rigelig	plads	:l	alle.

Strategimøde
Bestyrelsen	og	uddannelsesudvalget,	inklusiv	suppleanter	holdt	som
sædvanligt	et	”strategimøde”	i	januar	måned,	hvor	nuværende	og	frem:dig
planlægning	blev	diskuteret.	Frugtbar	diskussion	med	nye	impulser	:l	nye
indsatsområder,	emner	:l	tema-dage,	årsmøder	og	det	kommende	25	års
jubilæumsmøde	samt	frem:dig	strategi	for	DSFS.

Rela5oner	–	na5onale	og	interna5onale
DSFS	har	gennem	det	fælles	sårblad	SÅR	fortsat	gode	forbindelser	:l	Norsk
Interessefaggruppe	For	Sårheling	(NIFS).

Foreningen	har	:lknytning	:l:
LVS	(Lægevidenskabelige	Selskaber	–	:dl.	Medicinsk	Selskab)
DASYS	(Dansk	Sygepleje	Selskab).	Bente	Skø8	Rasmussen	repræsenterede
foreningen	ved	DASYS	repræsentantskabsmøde.	Læse	om	DASYS	på	deres
hjemmeside.

Andre	ak5viteter
Arbejdet	med	at	implementeringen	af	telemedicinsk	kommunika:on	har
også	i	2016	været	præget	af	en	kæmpeindsats	med	at	undervise
sygeplejersker,	så	de	er	rustede	:l	på	mere	kvalificeret	vis	at	yde	en	indsats
for	sårpa:enter	–	og	udny8e	den	telemedicinske	samarbejdsmulighed	med



specialambulatorierne	i	sårfunk:onerne	på	hospitalerne.	Medlemmer	af
DSFS	har	været	nøglepersoner	i	denne	indsats	–	en	stor	ros	og	tak	for	det.!

Det	na:onale	implementeringsprojekt	slu8er	med	udgangen	af	2016	og	mon
ikke	det	nu	er	flot	implementeret	i	størstedelen	af	landet.

Her	eQer	sommerferien	er	Sundhedsstyrelsen	startet	udarbejdelse	af	tre
Na:onal	klinisk	retningslinje	re8et	mod	gruppen	”de	svage	ældre”.	Den	ene
af	disse	retningslinjer	er	om	behandling	af	ødem	i	underekstremiteterne.
Gruppen	der	er	nedsat	:l	de8e	arbejde	består	at	12	fagpersoner,	og	en
fagekspert.	Af	disse	er	både	fageksperten	og	6	medlemmer	også	medlem	af
DSFS:
Susan	Nørregaard,	Bispebjerg	(Fagekspert),	Wilja	Dam	Eskildsen,	Århus
(medlem	af	DSFS),	Karsten	Fog,	Århus	(medlem	af	DSFS),	Klaus	Kirketerp-
Møller	Bispebjerg,	(medlem	af	DSFS),	Anne8e	Høgh,	Viborg	er	udpeget	af
Karkirurgisk	selskab	(bestyrelsesmedlem	DSFS),	Else	Sværke	Henriksen,	er
udpeget	af	DASYS	som	repræsentant	for	Primærsygeplejerskerne
(bestyrelsesmedlem	DSFS)	og	Susan	Bermark	er	udpeget	af	DSFS,	Bispebjerg
(bestyrelsesmedlem	DSFS).

Frem5den
DSFS	ser	fortsat	sin	rolle	som	hovedleverandør	af	viden	og	uddannelse	på
sårområdet	–	og	som	det	samlende	organ	for	sårfolket	i	Danmark.

Til	slut	en	stor	tak	:l	både	bestyrelsen	og	uddannelsesudvalget	for	godt
samarbejde	og	nogle	gode	og	inspirerende	møder.

Susan	Bermark
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